

Referat bestyrelsesmøde d. 24.10.2024 kl. 19.00-21.00

Punkter på dagsordenen	Beslutning/overvejelser - hvad, hvornår og hvem?
Valg af mødeleder og referent (fast pkt.)	Mødeleder: Peter Referent: Lissi
Godkendelse af dagsorden	Godkendt
Deltagere og fraværende (fast pkt.)	Til stede: Karsten, Peter, Lissi, Verner, Martin - Rasmus med som gæst
Bordet rundt (fast pkt.)	Refereres ikke
Nyt fra resten af Alternativet (fast pkt.)	<p>Peter følger op på Overskuds-udspillet.</p> <p>Snak med HB om KV/RV Der er planer om at afsætte et mærkbart budget Det er valgstyregruppen der sætter rammerne.</p> <p>Der kommer materiale centralt fra til kandidaterne.</p> <p>Aalborg, Aarhus, Odense og Kbh. er det primære fokus. F.eks. om at skaffe lokaler.</p> <p>Forventningen er også, at der kommer en pulje på 150.000, som kan søges.</p> <p>Indsatsen fra sekretariatet bliver fokuseret på de byer, hvor vi har størst chance for at blive valgt ind. Arbejder med 17 chance-byer, som der kommer fokus på.</p> <p>Gratis foto-op til halvårsmødet og mødet har også fuldt fokus på KV/RV. Husk at møde op... Der bliver workshops for de forskellige grupper indenfor KV og KR</p>

	<p>Penge der uddeles, kommer til storkredsen</p> <p>Hvordan kan vi sikre et godt samarbejde ml. vores kandidater og Torsten under KV.</p> <p>Materialet fra Halvårsmødet bliver tilgængeligt efterfølgende.</p> <p>Hvordan samler vi vores kræfter kandidaterne i mellem?</p> <p>Vi skal sætte fokus på hvordan vi skal organisere valget lokalt? og se på hvordan vi gør nationalt. Og hvordan koordinere lokalt.</p> <p>Vi skal holde møder med Rasmus løbende for at sikre at der samstemmes ml. nationalt og lokalt(Aarhus). Rasmus kan bookes via hans kalendersystem.</p>
Nyt fra ÅU (fast pkt.)	<p>Der har været møde med Nikoline og Karoline Lind. Der er ønske om et større samarbejde. Der er møde d. 19. dec. 17.30. Mødet er ml Østjyllands Storkreds, Alternativet Aarhus og Alternativet Aarhus Unge.</p> <p>Ungdomspartierne kan få penge fra DUF. Derfor er det vigtigt at vi nævner ÅU når de er med, så pengene kan udmøntes.</p> <p>Valgforbund med RV? Vi afholder møde med RV</p>
Opfølgning på handlingspunkter fra sidste møder:	<p>Der lanceres et fælles udspil d. 22. nov. (Tæt på grønsagerne – Grønsagerne tæt på)</p> <p>Det er svært at få arrangeret et fællesmøde for kandidaterne – kan bestyrelsen indkalde? Fokus for mødet er blandt andet at snakke om hvor vi ligger vores budskabers fokus til KV25.</p> <p>Vi skal understøtte kandidaterne - det er vigtigt at alle kandidater har nogle at spille bold op ad.</p>

	<p>Bestyrelsen skal sikre fokus på de ting, som kandidaterne ikke selv har fokus på. Opstillingslister og spidskandidat. Og at sikre en organisation omkring valgkampen.</p> <p>Lissi har relativt meget tid til at være en del af et sekretariat.</p> <p>Stadig en ubekendt ift. Thure Hastrup, men der kan være hjælp at hente i forhold til KV25.</p> <p>Lissi står for at få mødet om valgforbund på plads ml. Å og RV</p> <p>Peter står for at få et møde ml. kandidaterne og bestyrelsen.</p> <p>Hvordan kan vi skabe nogle flere ressourcer i bestyrelsen? Kan vi finde et eller to nye medlemmer?</p>
Aktuelt fra årshjulet	Peter overtager styring af årshjul. (stadig i proces)
Økonomi - status (fast pkt.)	Intet nyt
aarhus@alternativet.dk	
NAV12	Er ved at arrangere et stormøde i oktober, omhandlende at snakke om hvordan vi kan bruge erfaringerne fra NAV12 gruppen til KV25. Kan vi hjælpe? Lissi kontakter Bodil for mere info.
Kulturgruppen	Kulturgruppen er aktiv - og laver kulturpolitik udspil, som kandidaterne kan få til godkendelse.
Baggrundsgruppe Thure (ex Ø)	Bjørn og Nikoline har siddet med til budgetforhandlingerne sammen med Thure. Og har lært rigtig meget af den proces. Vi har fået en masse god viden ud af det.

Kandidatudvalget	Vi forventer at der skal være et nyt opstillingsmøde i år eller starten af det nye. Bjørn har måske rekrutteret nogle nye..
Eventgruppen Aktivitetsgruppen Madklubben	Ikke noget nyt
Dougnutgruppen	Den holder formentlig pause.
Indhold til nyhedsbrevet:	Sendes løbende til Martin, som sender det ud til medlemmerne. Martin vil sætte hold på udsending af nyhedsbreve. En mulighed er at sende ud ad hoc og når der er et aktuelt arrangement. Vi skal hjælpe hinanden med at der trods alt sendes en hilsen fra Alternativet Aarhus med jævne mellemrum.
Emner der bør tages op på medlemsmødet:	
Fredningsnævnet	Nikoline har overtaget posten.
Udspil fra Bjørn	Bestyrelsen støtter lanceringen af Bjørns udspil "Grøntsagerne tæt på". Og vi vil gerne fortsætte dialogen om hjælp til lanceringen. Martin kan evt. hjælpe med det grafiske layout. Bestyrelsen ønsker et planlægningsmøde med Bjørn om at planlægge lanceringen, og sikre at vi skyder det ud i de relevante kanaler. Et godt gennearbejdet og visuelt materiale kan også bruges til at sende et signal til HB om at vi skal have flere ressourcer.
Næste møde	Onsdag d. 20. nov. kl. 19-21 hos Lissi.
Evt.	

Godkendelse af referat	Godkendt
------------------------	----------